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      Annotation

    
        
          Работа посвященасовершенствованию методики оценки несущей способности буроопускных свай в многолетнемерзлых грунтах  Арктической  зоны.  В  магистерской  диссертации, дополнительно было уделено внимание подбору составов растворов,применяемых для данных типов свай. Задачи, которые решались в ходе исследования: 1.Проанализироватьлитературныеисточники  и  оценить существующую методику расчета несущей способности буроопускных свай в условиях многолетней мерзлоты. 2.Провестиэкспериментальное исследование по  подбору  состава цементно-песчаного раствора с применением модифицирующих добавок, используемых  для  заполнения  пазух  при  буроопускном  способе погружения свай в мерзлые грунты. 3.Выполнить испытанияпо определению сил смерзания на контакте «свая-цементно-песчаный раствор» 4.Выполнить расчеты несущей способности буроопускных свай в условиях распространения   засоленных,многолетнемерзлых   грунтов   с применением полученных результатов.5.Дать практические рекомендации по проектированию буроопускных свай в многолетнемерзлых, засоленных грунтах. Исследования  по  испытанию  сопротивления  сдвига  по  контактным поверхностям  смерзания  «свая-цементно-песчаный  раствор»  проводилось  в аккредитованной лаборатории (ООО «ЦГЭИ», г. Сант-Петербург, Россия) в период 2019-2020  г. Испытания  проводились  на  срезных  приборах  испытательно-вычислительного комплекса «ИВК-Механика-3» в соответствии с требованиями ГОСТ  12248-2010,объединяющих  нагрузочную  и  измерительную  системы. Обработка  полученных  данных  производилась  по  кривым  ползучести и зависимости  между  сдвигающим  напряжением  и  суммарной  деформацией  на момент  стабилизации данных. Разработка  перспективных  составов цементно-песчаных растворов,используемых   в   технологии   буроопускных   свай, производилась в  бетонной  лаборатории  на  базе  ООО  «ООО «Эм-СиБаухеми» (Ленинградская область, г.Кировск). Эксперименты производились в соответствии с   апробированными методиками   с   использованием   сертифицированного оборудования. В бетонной лаборатории были подобраны новые составы цементно-песчаного раствора с использованием суперпластифицирующх, морозостойких  и стабилизирующих добавок. Данные составы удовлетворяют основным требования предъявляемых к растворам, для заполнения пазух буроопускных свай в условиях Крайнего  Севера.  По  результатам  испытаний  на  определение  сил  смерзания  по контактной поверхности «свая-цементно-песчаный раствор» были получены новые данные для расчёта несущей способности свай в многолетнемерзлых, засоленных грунтах.
        

        
          The topic of graduate qualifying work of master: "Bearing capacity of bored piles by lateral surface in the conditions of distributionpermafrost saline soils." The work is devoted for improving existing methodology of evaluation of bearing capacity of bored piles in permafrost soils of the Arctic zone. In the master's thesis were also considered and selected mortars compositions used for bored piles.
6The research set the following goals:1.To  analyze  literary  sources  and  evaluate  the  existing  methodology  of calculation of bored pilesbearing capacity in permafrost conditions.2.To  conduct  a  selection  of  the compositionsof  cement-sand  mortars,  using modifying additives, applied for filling hollows of bored piles in frozen, salt soils.3.Perform  tests  to  determine  the  forces  of  freezing  at  the  contact  "pile-cement-sand mortar"4.To  carry  out  calculations  of  the  bearing  capacity  of  bored  piles  in  the conditions of  saline permafrost soils using obtained results.5.To  give  practical  recommendations  for  design  bored  piles  in  permafrost, saline soils.Studies on testing of shear resistance along the contact surfaces of freezing “pile-cement-sand mortar” were carried out in an accredited laboratory (LLC “CGEI”, St. Petersburg, Russia) during the period from 2019 to 2020 year. Tests were conducted on shear  devices of computing  complex  of  “IVK-Mechanics-3”  in  accordance  with  the requirements  of  GOST  12248-2010,  combining  the  load  and  measuring  systems.  The processing  of  the  obtained  data  was  carried  out referringto  the  creep  curves  and  relationship between  shear stress and the total strain at the time of data stabilization. The development of perspective cement-sand mortar composition used in the technology of bored  piles  was  selected  in  a  concrete  laboratory  on  the  basis  of  "MC-Bauchemie (Leningrad  Region,  Kirovsk).  The  experiments  were  conducted  in  accordance  with proven methods using certified equipment. In the concrete laboratory, new compositions of   cement-sand   mortar   were   selected   using   superplasticizing,   frost-resistant   and stabilizing  additives.  These  compositions  satisfy  to  the  basic  requirements  for  mortars used for filling hollows of bored piles in the Far North conditions. Based on the results of tests for determination of the freezing forces on the contact plane  “cement-sand mortar-pile”, new data were obtained for calculationbearing  capacity  of  piles  in  permafrost, saline soils.
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